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ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ 

ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ Α΄ΑΝΑΤΟΛΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ 

Αθήνα,  31/01/2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς:  Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

             

 

ΘΕΜΑ:  «Δεύτερη συνεχή χρονιά ακαρπίας αναμένουν οι Έλληνες 

παραγωγοί» 

 

Αξιότιμε Υπουργέ, 

 

Όπως Σας είχα τονίσει στις υπ’ αριθμ. πρωτ. 1793/10-12-2021, 1095/11-

11-2021,  653/25-10-2021 και 619/25-10-2021 ερωτήσεις μου, ως μέσα 

κοινοβουλευτικού ελέγχου οι παραγωγοί της Πελοποννήσου 

αντιμετώπισαν προβλήματα ακαρπίας στις δενδροκαλλιέργειες τους. 

Φυσικά, αντίστοιχο πρόβλημα αντιμετωπίζουν όλοι οι παραγωγοί στην 

ελληνική επικράτειας. 

 

Δυστυχώς, πλην αυτού του προβλήματος κατά το 2021, η νέα χρονιά 

φαίνεται να συνεχίζει με τα ίδια προβλήματα ακαρπίας. Συγκεκριμένα, 

παραγωγοί του Ν. Ηλείας αναφέρουν ότι τα δένδρα κατά την προηγούμενη 

φορά δεν εμφάνισαν φορτίο λόγω της γνωστής ακαρπίας. Εν συνεχεία, τα 

δένδρα εξαιτίας της ολιγοήμερης καλοκαιρίας «ξεγελάστηκαν» και 

εμφάνισαν βλαστάρια.  Ωστόσο, η κακοκαιρία των τελευταίων ημερών και 

επακόλουθος παγετός τα έκαψαν, γεγονός το οποίο σημαίνει ότι και τη νέα 

χρονιά οι παραγωγοί θα έρθουν ξανά αντιμέτωποι με ακαρπία.  

 

Εν συνόλω, μέσα στις οικονομικές δυσκολίες, στις αυξήσεις της 

κατανάλωσης ρεύματος και τα έκτακτα καιρικά φαινόμενα, οι Έλληνες 

παραγωγοί θα αντιμετωπίσουν για δεύτερη συνεχή χρονιά ακαρπία. Η 

συχνή κυβερνητική απάντηση βασίζεται στους κανονισμούς του ΕΛΓΑ, 
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το οποίο υποδηλώνει ότι η Κυβέρνηση και το αρμόδιο Υπουργείο 

εθελοτυφλεί.  

 

Η τροποποίηση και ο εκσυγχρονισμός του κανονισμού ΕΛΓΑ είναι 

μονόδρομος, καθώς οι παραγωγοί δεν μπορούν να αποζημιωθούν για το 

φυτικό κεφάλαιο και καθίστανται έρμαια των πολιτικών ερμηνειών της 

Κυβέρνησης.  Κάθε έτος,  οι Έλληνες παραγωγοί χάνουν εισόδημα και 

οδηγούνται προς τον αφανισμό, ενώ η Κυβέρνηση στηρίζει τη διαχείριση 

των αποζημιώσεων μέσω του Π.Σ.Ε.Α και τις αποζημιώσεις μέσω 

ευρωπαϊκών κονδυλίων. 

 

Ωστόσο, κανείς δεν κοιτάζει την ουσία, η οποία είναι η πραγματική 

στήριξη των παραγωγών και η ταχεία αποζημίωση τους, ώστε να μπορούν 

να συνεχίζουν τη δραστηριότητα τους. Η πολλά υποσχόμενη καταβολή 

των αποζημιώσεων από τα κλιμάκια του Π.Σ.Ε.Α ολοκληρώνεται 3-4 έτη 

μετά, εφόσον οι αιτούντες παραγωγοί πληρούν δεκάδες κριτήρια.  

 

Εν προκειμένω, η μέχρι τώρα κυβερνητική τακτική και η διαδικασία 

αποζημιώσεων μέσω του Π.Σ.Ε.Α εμπαίζει τους Έλληνες παραγωγούς και 

ωθεί τον ελληνικό πρωτογενή τομέα στην πλήρη εξαφάνιση.  

 

Βάσει των ανωτέρω,  

 

Ερωτώνται  οι Υπουργοί: 

1) Προτίθεσθε να τροποποιήσετε τον κανονισμό ΕΛΓΑ, προκειμένου 

να στηρίζει ουσιωδώς τον Έλληνα παραγωγό, καλύπτοντας και το 

φυτικό κεφάλαιο; 

2) Προτίθεσθε να συμπεριλάβετε και την ακαρπία των δένδρων στα 

καλυπτόμενα από τον κανονισμό ΕΛΓΑ; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

Αντώνιος Μυλωνάκης 




